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PROTOKÓŁ Nr 8/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 24 października 2013 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46.  
 
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.10. 
 
Prowadzący posiedzenie: STANISŁAW OLSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 
7. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXXII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na 
dzień 28 października 2013 roku: 

a) Projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 
Podlaski na lata 2013-2022, 

b) Projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
c) Projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
d) Projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Bielsk 
Podlaski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania. 

e) Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 
od osób fizycznych na rzecz Gminy Bielsk Podlaski. 
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f) Informacji na temat oświadczeń  majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 
Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz jednostek 
organizacyjnych za 2012 rok. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a i 1b)  
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na lata 2013-2022, stanowi Załącznik Nr 2, natomiast wniosek o 
wprowadzenie zmian w budżecie Gminy stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu. Oba wnioski 
wraz z projektami uchwał oraz wprowadzonymi autopoprawkami przedstawiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Szczególną uwagę zwróciła na przekazane do budżetu 
Gminy dotacje oraz subwencje, zaznaczając, że w 2014 roku subwencja ogólna będzie 
mniejsza. Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że w konsekwencji oznacza to zmniejszenie 
środków na inwestycje. Zapowiedziała też, że będzie o tym mowa podczas konsultacji projektu 
budżetu na 2014 rok. Poinformowała m.in. o: 
- złożonym przez Powiat wniosku w ramach „schetynówki” na drogę Mokre – Knorydy – 
Starowieś (część niezabudowana), 
- podpisanej umowie na remont świetlicy wiejskiej w Szastałach, 
- nie uda się w tym roku zrealizować remontu świetlicy w Kotłach (brak pozwolenia na 
budowę), 
- remont świetlicy w Grabowcu przewiduje się na 2014 rok,  
- będzie podpisana umowa na remont świetlicy w Knorozach i Jacewiczach,  
- wniosek na dofinansowanie przebudowy Ośrodka Kulturalno-Edukacyjnego w Haćkach 
złożony do PROW spełnia wymogi i znajduje się na 47 miejscu, 
- prowadzone przez Powiat prace na drodze Hryniewicze Małe zostały wstrzymane na kilka 
dni, po ich wznowieniu ziemia wybierana z jezdni będzie wywożona na drogę powiatową w 
kierunku Rzepniewa lub Hryniewicz Dużych, 
 
 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Oba wnioski zaopiniowano pozytywnie.  

 
Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Zaproponowane stawki podatku omówiła Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA. Porównała stawki obowiązujące w 2013 roku, proponowane stawki na 
2014 rok oraz wskaźniki nieznacznego wzrostu. Dodała, że do doręczonego radnym projektu 
uchwały wprowadzono poprawkę polegającą na dodaniu w § 2 punktu 2 mówiącego o utracie 
mocy obowiązującej  uchwały Nr  XXXIII/152/05 z 30 listopada 2005 r. w sprawie  zwolnień 
w podatku od nieruchomości.    
  
Radni nie zgłosili żadnych uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie bez uwag.   
 
Do pkt d)  
Wniosek Wójta Gminy  dot. ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystywania stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wniosek 
omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Projekt uchwały dotyczy 
utworzonego od września 2013 roku Punktu Przedszkolnego „Kącik Malucha” w 
Proniewiczach, na który zgodnie z ustawą o systemie oświaty będzie przysługiwała dotacja od 
2014 roku. Do wyjaśnienia pozostaje kwestia tzw. podwójnego dofinansowania, czyli 
przekazania dotacji w sytuacji, gdy placówka otrzymuje dofinansowanie z Unii Europejskiej. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie bez 
uwag. 
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Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przejęcie nieruchomości od osób fizycznych na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 
Załącznik Nr 6 do protokołu. Temat omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Przypomniała, 
że chodzi o  nieruchomość (ciąg pieszy), jaką mieszkańcy kol. Augustowo deklarują przekazać 
gminie.     
Pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez uwag.    
 
Do pkt 1f)  
Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych za 2012 rok przez 
Przewodniczącego Rady, radnych Rady Gminy, Wójta Gminy, pracowników Urzędu Gminy 
oraz kierowników jednostek organizacyjnych, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Treść 
informacji przedstawił prowadzący posiedzenie radny STANISŁAW OLSZEWSKI. Pani Wójt 
dodała, że do końca października powinna jeszcze wpłynąć analiza oświadczeń 
przeprowadzona przez Urząd Skarbowy.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 
 
Do pkt 2) 
W sprawach bieżących radni poruszyli następujące sprawy: 
- Wójt Gminy RAISA RAJECKA przekazała radnym do zapoznania publikację „Kraina Żubra” 
wydaną przez Lokalną Grupę Działania „Puszcza Białowieska”. Publikacja została przez 
radnych oceniona pozytywnie. 
- Wójt Gminy omówiła aktualny stan drogi Rajsk – Orzechowicze (po zakończeniu 
przebudowy). Podkreśliła, że stan nawierzchni jest bardzo dobry, jednak niektóre znaki na 
zakrętach trzeba wymienić, 
- Radny STANISŁAW OLSZEWSKI odczytał wniosek Wójta Gminy dotyczący przyjęcia 
kwoty 69,28 zł jako podstawę wymiaru podatku rolnego na 2014 rok, który stanowi Załącznik 
Nr 8 do protokołu. W porównaniu do podstawy wymiaru podatku w 2013 roku (75,86 zł) 
różnica wynosi 6,58 zł.   Pani Wójt przypomniała, że  Rada Gminy może zdecydować o 
obniżeniu podatku, ale będzie to skutkowało mniejszymi dochodami (o 400 tys. zł mniej) i 
ograniczeniem inwestycji, w związku z tym zwróciła się o zaakceptowanie zaproponowanej 
stawki jako podstawy wymiaru podatku rolnego. Radni zaakceptowali zgłoszony wniosek i w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili opinię, aby nie obniżać ceny skupu żyta, a więc nie 
należy przygotowywać projektu uchwały w tej sprawie.  
- W dalszej kolejności radny STANISŁAW OLSZEWSKI odczytał wniosek Wójta Gminy o 
przyjęcie kwoty 171,05 zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2014 rok, który 
stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że jest 
to kwota o 15,37 zł/m3 mniejsza od ceny przyjętej za podstawę wymiaru podatku leśnego na 
2013 rok. Do budżetu Gminy wpłynie o 20 tys. zł mniej. Radni jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym pozytywnie zaopiniowali wniosek Wójta o przyjęcie kwoty 171,05 zł jako podstawę 
wymiaru podatku leśnego na 2014 rok. Dodatkowo radni dyskutowali o wycince starych drzew, 
nasadzaniu młodych oraz planie urządzania lasu.  
- Na prośbę radnych Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła, co składa się na 
subwencję wyrównawczą (umorzenia, odroczenia, zwolnienia podatku z tytułu nabycia 
gruntów). Wójt Gminy RAISA RAJECKA omówiła, w jakich przypadkach stosuje się 
wymienione ulgi, dodała, że najmniej jest wniosków o rozłożenie płatności na raty, umorzenia 
są stosowane w przypadkach losowych, wiele wniosków o umorzenie jest załatwianych 
negatywnie, w postępowaniach odwoławczych Regionalna Izba Obrachunkowa podtrzymuje te 
decyzje w mocy. 
- Na pytanie radnego JERZEGO CHILKIEWICZA dotyczące okresu trwania postępowania w 
sprawie ustanowienia herbu Gminy, Pani Wójt wyjaśniła, że przyjęty przez Radę Gminy 
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projekt herbu  został przekazany do Komisji Heraldycznej w celu zaopiniowania. Termin na 
wydanie opinii wynosi 3 m-ce.  
- Radny JERZY CHILKIEWICZ zapytał o ocenę sytuacji po pierwszym kwartale 
obowiązywania nowych przepisów „śmieciowych”. Pani Wójt poinformowała, że umowa 
dotycząca odbierania odpadów obowiązuje do połowy 2015 roku, po tym terminie będzie 
ogłoszony nowy przetarg. Ponieważ Gmina nie prowadzi działalności gospodarczej, trudno jest 
po tym czasie szczegółowo rozliczyć koszty. Systematycznie są wysyłane upomnienia do 
mieszkańców zalegających z opłatami, po obniżeniu stawek opłat są składane nowe deklaracje, 
poza tym występują techniczne problemy z programem komputerowym do prowadzenia 
rozliczeń. Po obliczeniu poniesionych kosztów związanych z gospodarką odpadami, informacja 
zostanie przekazana radnym. Wiceprzewodniczący ANDRZEJ BOROWSKI podał przypadki, 
kiedy śmieci nie były zabierane. Pani Wójt wyjaśniła, że jeśli odpady nie są posegregowane, 
wówczas firma ma prawo takiego pojemnika nie odebrać. Kontrole w tym zakresie są już 
prowadzone. Niemniej jednak Pani Wójt poprosiła o zgłaszanie przypadków, gdzie odpady nie 
zostały odebrane.  Radna ELŻBIETA MAKSIMIUK zgłosiła, że mieszkańcy chcą płacić za 
odbiór odpadów w tym samym terminie, co podatki. RAISA RAJECKA przypomniała, że 
wcześniejsze ustalenia dotyczyły nie kumulowania opłat w jednym terminie. Do końca 
obowiązywania umowy nie będzie żadnych zmiana w tym zakresie. 
  
 
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym STANISŁAW OLSZEWSKI o godz. 
10.10 zamknął posiedzenie. 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Stanislaw   OLSZEWSKI ............................ 

(Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. KAMIŃSKI Leszek ......................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  PAWLUCZUK Jan 

(Przewodniczący) 

...................................... 

2. ŁOZOWIK Paweł ........................................ 

3.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

5. BOROWSKI Andrzej ........................................ 
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Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy .................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 


